
 
 
 
Bestyrelsesmøde den 23. januar 2023 i Kolding. 
 
Tilstede  
Ulf Helgstrand (UH), formand 
Jakob Ravnsbo (JR), næstformand  
Jørgen Mertz (JM), på Teams 
Tina Callesen (TC) 
Thomas Vogt Hansen (TV) 
Ditte Bach Sørensen (DS) 
Helle Juul (HJ) 
Lis Mølholm Juul (LJ), 1. suppleant 
Bo Gejl (BG), 2. suppleant  
 
Referent: Administrationen 
 

 
 
 
Fra administrationen/eksternt 
Morten Rodtwitt (MR), Direktør 
Anne Silfwander (ASI), Klub & Sportschef 
 
 
 
 

 

Referat 
 

Pkt. Emne 

Beslutning / 
Orientering/ 
Drøftelse Referat 

1. Referat fra sidste 
møde til underskrift 

Beslutning Referatet fra det seneste bestyrelsesmøde blev underskrevet af de tilstedeværende bestyrelsesmedlemmer.  
 

2. Administrationens 
orienteringer til 
bestyrelsen 

Orientering Administrationen orienterede bestyrelsen om følgende: 
 

• Status på økonomi, herunder estimeret resultat for 2022 
Årsrapport for 2022 er under udarbejdelse. Resultatet for 2022 ser fornuftigt ud, og forventes at lande på et overskud på 
tkr. 500. 
 

• Budgetændring/-orientering 
Fra Team Danmark er DRF, elite-dressur blevet tildelt tkr. 176 mere end der er ansøgt om og budgetteret med for 2023, 
hvilket fører til en tilsvarende ændring i budgettet for 2023.  
 
DRF’s samlede budget for 2023 udviser stadig et overskud på tkr. 613. 
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• Klubkontingent 2023 
Klubkontingentet for 2023 er beregnet til kr. 26 pr. medlem. Prisen er beregnet på følgende måde: 

o Procentvise forskel i nettoprisindeks pr. 31/12 2021 – 31/12 2022 = 8.92% 
o Pris pr. medlem i 2022 (kr. 23) X 8.92% = kr. 25,05 
o Jf. vedtægterne rundes op til første hele krone = kr. 26. 
o Hertil kommer den kollektive forsikring til DIF som udgør kr. 10,30 pr. medlem. 
o Samlet kontingent i 2023 er kr. 36,30 pr. medlem. 

 
• Status på administrationen 

Mandag 2. januar 2023 var første arbejdsdag for kommunikationskonsulent Ann-Sofie Skovlund Eriksen og 
elitesportschef for springning og military Annette Mosegaard. DRF havde opslået en stilling som elitekonsulent til dressur, 
som udløb søndag 22. januar, og der er modtaget et godt ansøgerfelt. 
 

• Bestyrelsesuddannelse 
DIF forventer at kunne udbyde en lederuddannelse til SPF-bestyrelsesmedlemmer med udgangen af januar med et 
kursusforløb i foråret 2023.  
 

• Opfølgning på antal starter i 2022 
Det samlede antal starter var i 2022 203.349, og administrationen gennemgik fordelingen af stævner på de forskellige 
niveauer samt hvor mange internationale starter der har været i 2022.  
 

• Indberetning af medlemstal for 2022 
Processen med indberetning af klubbernes medlemstal for 2022 er i fuld gang, og deadline for indberetning er 31. januar 
2023. Herefter træder en rykkerprocedure i kraft, som er et samarbejde mellem DIF og DRF’s administration, hvor også 
distrikterne bliver inddraget i at ’skubbe’ til de klubber som mangler at indberette. Indberetning af medlemstal lukker 28. 
februar 2023. 
 

3. Nyt fra formand og 
næstformand 

Orientering  
Nyt fra formand (UH) 

• Formanden orienterede om følgende: 
o Deltagelse i DIF’s formandsmøde  
o Deltagelse i Sportsgallaen i Herning. 
o Valg til formand ved årets rep. møde. 
o Initiativ fra DIF med fokus på trivsel i foreningerne. 

 
Nyt fra næstformand (JBR) 
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• Næstformanden orienterede om følgende: 
o Enkeltpersoners betydning for ridesportens renommé. 
o Arbejdet i stævnestrukturgruppen med opfølgning på: 

 Indskud til stævner uden doteringer, samt stævnepakker til ponystævner. 
 Reaktioner og holdninger hos især ryttere og stævnearrangører ifm. afskaffelse af doteringer. 

 
4.  Spørgsmål/kommen

tarer til 
månedsrapporterne 

Drøftelse Bestyrelsen drøftede behovet for yderligere information om administrative, sportslige og udvalgsmæssige indsatser, og blev enige 
om at tilpasse månedsrapporterne herfor.  
 
 

5.  Nyt fra distrikterne Orientering Der har været afholdt DISU møde 21. – 22. januar 2023 

6. Oplæg til 
drøftelse/godkendel
se vedr. rep. Møde 
2023 

Beslutning Bestyrelsen drøftede administrationens oplæg til årets repræsentantskabsmøde. Der var ingen kommentarer til den fremsendte 
tidslinje. Det foreslåede program blev drøftet med input til et par justeringer, og programmet blev herefter godkendt.  
 
Bestyrelsen drøftede endvidere valg til vakante bestyrelsesposter, proceduren for klubbernes tilmelding til rep. mødet, proceduren 
for den digitale afstemning samt tildeling af ærestegn.  

7. Oplæg til drøftelse Drøftelse Berideruddannelsen i fremtiden 
Bestyrelsen drøftede hvorledes organiseringen, administrationen og driften af berideruddannelsen håndteres bedst muligt i  

8. Indstilling til 
godkendelse 

Beslutning Administrationen indstillede nye medlemmer til følgende udvalg: 
• Dressurudvalget (1 medlem) 
• Springudvalget (1 medlem) 
• Multiudvalget (1 medlem) 
• Militaryudvalget (1 medlem) 
• Distanceudvalget (1 medlem) 
• Disciplinærudvalget (2 medlemmer og 2 suppleanter) 

 
Bestyrelsen godkendte alle nye medlemmer. 



Side 4 af 4 

9.  Til drøftelse Orientering/d
røftelse 

Bestyrelsen drøftede situationen vedr. brug af miljøfarligt affald som tekstiler i toplaget på ridebaner. I forbindelse med 
kommunernes pligtige miljøtilsyn med rideklubber/private ridefaciliteter, kan der opstå udfordringer, hvis der ikke er søgt om 
tilladelse til at gøre brug af fibertekstiler. DRF er i dialog med DIF, Miljøministeriet og Miljøstyrelsen om situationen. 

10. Indstilling til 
godkendelse 

Beslutning Bestyrelsen drøftede optagelse af ny rideklub, samt klubbens ønske om navn. Bestyrelsen bad administrationen om at tage 
dialogen med klubben, og udskød beslutningen til næste møde.  

11.  Indstilling til 
godkendelse 

Beslutning Godkendelse af military-reglement for 2023 
Bestyrelsen godkendte udvalgets og administrationens indstilling. 
 

12 Henvendelser til 
bestyrelsen 

 Bestyrelsen drøftede følgende henvendelser: 
• Fra ponylandstræner, dressur vedr. anmodning om dispensation til kat. 2 pony 
• Opfølgning på udstyrskontrol for 2023 
• Indberetning fra TD’er fra B-stævne i Esbjerg 

 
13. Eventuelt  Bestyrelsen drøftede input til emner/temaer for fremtidige bestyrelsesmøder, og formanden tog inputtene til efterretning i forhold til 

planlægning af dagsorden til møderne i løbet af 2023.  

 
 
Næste møde: 1. marts 2023 
 
 
 
  
 


